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* Tragèdia: Obra dramática que presenta 
una acciò seriosa i greu entre per-
sonatges importants. Totes les tra-
gédies son drames de capital. O ca-
pitalistes. 

Tramuntana: Vent del nord, de nom re-
gistrat a informació i turisme. 

^ Transeünt: Que està de pas. Transdi-
funt: que estava de pas. 

Transferència: A Suïssa, rapid! 
Trarjsflguració: Cara de carter amb una 

bona propina. 
Transhumant: Procurador inquiet, no 

quiet. 
Transmutar: Transformar-se en una al-

tra cosa de naturalesa completament 
distinta. Deis transmutats polit ics 
se'n diuen cara-girats. 

Transparent: Que deixa passar la Hum, 
que no interessa. 

Trapa: Els frares de la trapa están 
clausurats per dins. 

Trasplantar: El doctor Barnard s'ha fe t 
un trasplantament de senyora que 
dona gust. 

Trava: Aparell que serveix per impedir 
que una cosa es pugui moure. La 
gent conservadora porta sempre la 

f trava a punt de parar reapertura». 
Tren: IVlatèrla prima de la Renfe. 

Una máquina, vagons, maquinista, 
revisor, moguts per energía eléctrica 
i crédits del banc mundial. 

Triangle: Figura geomètrica que pot 
^ ser molt immoral. 

Tribulacló: Tribut. 
Tribut: Tribülació, 
Trident: Tres dents. I encara grades. 
Trinca: Tots som pops. 
Triturable: Ciutadà de segon ordre. 

I Triomfalisme: Els angels de Betlem 
eren uns triomfalîstes. 

Trompa: La trompa de Failopi i la trom-
I pa d'Eustaqui han passat a la histò-
: ria. Eren uns trompes sensacionals. 

Trompeta: Quan sonin les trompetes 
del judici final, anirem a seure a la 

I dreta del Pare. I continuarem aplau-
¡ dint. 

Turbant: Boina mora. 
Turista: Insòlit: una importació que dó-

na divises. 

^ LA LLETRA U 
La llelra U és un clau de ganxo. 
És una Metra de por. 

Ubíqiiitat: El fet d'estar present per 
tot. El 091. 

Udo): Grit prolongat i planyívol. De 
Hop. de xacal, de d ien t de dentis-
ta... 

Ufanos: Espanyol teledirigit. 
ÜIcera: L'úlcera de duodè és de molta 

categoria social. 
Uli: Hl ha gent que té Tuli tan pie de 

palles que no veuen la biga dels al-
tres i es clava el gran cop de cap. 

U|iastrar: Lloc plantat d'ullastres. 
Ullera: La gent que fa uileres o és op-

t ic o dorm poc. 
Ungía: Que creix a I'extrem del dit. En 

alguns dits no hi neixen ungles, sino 
càrrecs. 

Unicorn: Que només té una banya. Poc 
enganyat. 

Unicolor: D'un sol color. Unanimitat 
coloristica. Unanimitat parlamentà-
ria. 

Uniformar: Fer-ho anar tot d'uniforme. 
Uninominal: Amb un sol nom. Els refe-

rèndums uninominals els guanya 
sempre l'uninominal. 

Unió: No està ben dar si la unió fa la 
força 0 la força fa la unió. 

Universität: A la Universität hi han po-
sât el cartell de «no funciona». 

Urbanització: Felip II va ser un dels 
primers reis que va anar a viure a 
una urbanització que se'n deia Es-
corial. 

UrinaH; Les vies urinàries no tenen 
passos a nivell. 

Usual: D'ús comú, freqüent. Les sus-
pensions d'actes publics son d'ús 
comú. 

Usurer: Els jueus han t ingut fama d'u-
surers. Dita popular: «uns s'empor-
ten la fama i eis altres carden la 
llana». 

Utilitarisme: Doctrina que posa com a 
regla el fet que tothom tingui utili-
tari. 

Utopie: Els preus no pujaran més. 
Utopista: Autorität que afirma que eis 

preus no pujaran més. Aquí només 
hi ha utopistes de peatge. 

Uvula: Gargamelló. 
Hi ha ciutadans partidaris d'obertu-
tures, que acaben desgargamellats. 

Uxoridici: Matar la seva muller. 
Hi ha uxoricides disculpables: ha-
vien d'elegir entre Tuxoridíci I el 
suicidi. 

Jaume Farrioi 
[continuará) 

Al darrer número de la nostra revis-
ta hem observât l'adjectiu «diferentes» 
al costat del substantiu «persones». 
Per tant, hem usât una forma femenina 
que és totalment incorrecta. I que, per 
cert, és molt freqüent. 

Per això, avui volem remarcar aquells 
adjectius que, en el nostre idioma, són 
d'una sola terminació. 

Cal que recordem, entre d'altres: 

a) Els acabats en aç, iç i oç. Exem-
ples: capaç, feliç, veloç. 

b) Els acabats en al fort, el fort I il 
fort . Exemples: general, cordial; cruel, 
fidel; civil, humil; hàbil, dócil. 

Excepcions: mal, mala; paraHel, pa-
raHela; tranquil, tranquiHa; jovenivol 1 
tots els acabats en ivol. 

c) Els acabats en ar. Exemples: vul-
gar, circular, familiar. 

Excepcions: avar, avara; car, cara; 
ciar, clara; rar, rara. 

d) Deis acabats en or, només són 
d'una terminació: bicolor, tricolor, uni-
color i multicolor; els comparatlus mi-
llor, pitjor, major i menor; i els aca-
bats en erior, com superior, interior, 
etc. 

e) Els acabats en ant i ent. Exem-
ples: semblant, constant, elegant; pru-
dent, evident, diferent 

Excepcions: Sant, santa; atent, aten-
ta; content, contenta; lent, lenta; ca-
lent, calenta; dolent, dolenta; valent, 
valenta; cruent, cruenta; i els termi-
nais en lent (en castella, lento), com 
opulent, violent, etc. (opulenta, violen-
ta) . 

f) Els mots gran, suau, breu, Heu, 
greu, mártir, púber, sublim, àrab, mat 
i partícep. 
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